
1 
 

 
 

  Dalarnas Luftvårdsförbund org nr: 883201-6268 
Styrelsemöte 2024-01-25 

 
Plats: Länsstyrelsen  
 
Närvarande: Gunilla Berglund, Andreas Jansson, Johan Hallberg, Lena Lagestam-
Struzenblad och Ann-Louise Haglund 
På Skype: Emma Göthe, Jeanette Back, Gerd Åström och Joakim Rollin (delar av mötet) 

  
§ 1 Mötets öppnande 
Ordförande Gunilla Berglund hälsar de närvarande välkomna och förklarar styrelsemötet 
öppnat. 

 
 § 2 Val av sekreterare 

Till sekreterare väljs Ann-Louise Haglund 
 
§ 3 Val av justerare 
Till justerare väljs Lena Lagestam-Struzenblad. 
 
§ 4 Dagordningens godkännande 
Förslag till dagordning godkänns.  
 
§ 5 Ekonomirapport 
Vi har inte fått någon rapport. Gunilla ber henne att skicka underlaget till årsmötet via e-post. 
 
§ 6 Rapport mätgruppen 
Mätprogrammet har reviderats utifrån gällande förutsättningar. 
Vi behöver uppdatera kontrollstrategin. Vi kan behöva göra ett större omtag då den reviderade 
förordningen kommer (om ca två år) – men vi håller kontrollstrategin levande så länge. 
Emma ska uppdatera arbetsplanen inför årsmötet. 
Jani Edman i Borlänge har slutat så vi letar efter en ersättare i mätgruppen. 
RefLab (godkänner mätinstrument och kvalitetssäkrar luftmätningar i Sverige) har kontaktat 
Andreas och de vill komma och besöka oss (mätgruppen) 28 februari. 
 
§ 7 Årsmöte mm. 
Luftvårdsdagen 
Lokal är bokad, Lena kan skicka ut inbjudan till Luftvårdsdagen (kl. 13 – 16 inkl. fika). Vi 
behöver bestämma program. Det blir separata inbjudningar till årsmöte och Luftvårdsdag. 
Lena tar emot inbjudningarna till Luftvårdsdagen. 
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Vilka ska vi skicka till? Medlemmar (adresser finns), miljöchefer (Lst har lista), potentiella 
medlemmar? Energibolagen (Lena fixar adresser). Ange vilka dagen riktar sig till – miljö, 
hälsa och planering. 
Lina Andersson från Trafikverket kan vara med och berätta om nationella modelleringar. 
Naturvårdsverket (Helena Sabelström) har tackat ja till att prata om gällande miljökrav och 
nya som är på G. 
Vilka kommuner kan vara intressanta Ta fram åtgärdsprogram (naturvardsverket.se)? Piteå 
har precis slutfört sitt åtgärdsprogram – Lena kontaktar, finns kommuner som arbetar med att 
planera för gångavstånd till allt för att minska luftpåverkan. 
Andreas kontaktar Stockholms stad och kollar om de kan vara av intresse för ett föredrag. 
Trädsorter som är intressant att plantera i stadsmiljö, Göteborgs universitet, Jenny Klingberg. 
Lena kontaktar. 
Mätgruppen tar presentationen om överblicken över länet. 
Vi stämmer av via telefon/digitalt 1 feb kl 10. Ann-Louise skickar länk. 
 
Årsmötet 
Bokningen av lokal på Lst till årsmötet är också klar. Ann-Louise bjuder in till årsmötet 
senast 13 februari och tar emot anmälningar. 
Vi drar igång årsmötet kl 10. 
Ann-Louise pratar med Anna Carlsson (valberedningen). 
Vänligen meddela om man kommer eller ej. 
 
§ 8 Övriga rapporter 
Betalningsmodeller i andra luftvårdsförbund 
Luft i Väst: mindre kommuner exkl.  Göteborg. Varje kommun betalar medlemsavgift 10 000 
kr + 120 öre per invånare, företag avgift 12 000 kr, mindre företag något mindre. Erbjuder 
årlig inrapportering – alla har tillgång till SimAir-modeller, ordnar med utbildning, två 
medlemsdagar om året med information mm. 
Östra Sveriges LVF: 105 öre per invånare, har inga företag med. Har upphandlat konsulter 
som sköter allt och har en sekreterare på sitt kansli. 
Jönköping: avgiften är baserad på företagens omsättning – hamnar runt 9 000 kr för de flesta 
företag, miljösamverkan sitter ihop med LVF, fast avgift för kommunen 24 000 kr för 
Jönköping, 10 000 kr övriga. Fast avgift för myndighet 19 000 kr för Trafikverket, utgifterna 
som de hanterar går genom Jönköpings kommun vilket innebär att de inte behöver betala 
moms. Företagen är inte med och betalar kommunernas övervakningsprogram. Oklart vad 
företagen får för pengarna. Seminariedagar. 
 
Vi kan konstatera att våra avgifter ligger lågt. 
Vi behöver börja fundera på vad vi kan erbjuda, särskilt om vi ska höja avgiften. Fler 
kunskapshöjande insatser eller erbjuda SimAir-modellen. Sedan funderar vi vidare på höjning 
av avgifterna. Vi arbetar för att ha ett förslag klart till nästa årsmöte 2025. 
 
Hemsidan 
Mötet med Lena och mätgruppen har inte blivit av ännu. 
 
§ 9 Aktuellt 
Hedemoras åtgärdsprogram 
Hedemora kommun har kommit igång med en diskussion om möjliga åtgärder utifrån 
potentiella påverkanskällor. De diskuterar främst trafikplanering, sandning/grusning kontra 
saltning och partikelbindande åtgärder. 
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Kommunen och Lst har även haft ett möte med Naturvårdsverket för guidning gällande 
ambitionsnivå för själva programmet. 
 
§ 10 Övriga frågor 
Den blir en folkomröstning gällande skolan i Mora i samband med EU-valet. 
 
Andreas kommer att sluta på Falu kommun. Jobbar till sista mars. Kommunen behöver hitta 
en ersättare för Andreas både i styrelsen och mätgruppen. 
 
§ 11 Mötets avslutande 
Ordförande tackar de närvarande och förklarar mötet avslutat. 
 
 
 
 
 
Vid protokollet: ___________________________ 

               Ann-Louise Haglund 
 

 
 
 
Justeras: __________________________ 
                  Lena Lagestam-Struzenblad  
       


